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4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted Kohalikud leiavad, et metsa tuleks uuendada. Nõus

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted

Metsa uuendamisega alustatakse maantee ääres, 

küla poolselt metsaeraldiselt. Kümnendi jooksul 

kavandatakse uuendada üks eraldis Nõus

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted

Pärast raiet istutatakse alale okaspuud – kohalikud 

annavad septembri lõpuks teada, mis puuliigiga 

soovitakse uuendada

Metsa soovitakse uuendada 

männiga.

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted Kohalikud sanitarraie vastu ei ole.

Sanitaarraiet tehakse vastavalt 

vajadusele.

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted

Marko Trave volitatakse säilikpuid märkima, kui 

tööd on kohalikus omavalitsuses kooskõlastatud. Nõus

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted

Leo Filippov jääb metsa uuendamise osas 

eriarvamusele ja soovib majandamist püsimetsana. Eriarvamus on fikseeritud.

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ - 

Farištamo Eller; 

MTÜ Roheline 

Pärnumaa - Riina 

Georg

4.sept.2023 toimunud arutelu protokolli põhjal on 

arutelul tehtud ettepanek majandada metsa 

püsimetsana, parkmetsana, kasutades valikraiet. 

Toetame seda seisukohta täielikult Kuuse küla KAH-

alal.

KAH alal kasvavatel saartel levib 

saaresurm, enamuspuuliigiks 

olevatel haabadel esineb 

haavataelikut, valikraie ei 

võimalda ettepaneku eesmärki 

täita.

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ - 

Farištamo Eller; 

MTÜ Roheline 

Pärnumaa - Riina 

Georg

Metsaülema soov on lageraie (mainitud on alla 2 ha 

suurust lageraielanki), lageraiega me kindlasti ei 

nõustu KAH-alal arvestadas kogu Saaremaa ja ka 

mandri-Eesti üleraie ning rohkete lageraiete 

konteksti, sellest tulenevat metsade ökosüsteemide 

hävinemist ja nõrgestamist, sellele tulevikus 

järgneda võivaid tekkivaid põhjavee ja suurenevaid 

kliima- ja elurikkuseprobleeme jne.

Uuendusraie ettepaneku tegi 

kohalik kogukond.

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ - 

Farištamo Eller; 

MTÜ Roheline 

Pärnumaa - Riina 

Georg

Soovime RMK vastuseid, kas kogu alal on kõik 

loodusväärtuste ja VEPinventuurid tehtud, kas RMK 

on kontrollinud maakonnaplaneeringu põhjal 

rohevõrgustiku ja KAH-ala kattuvust ja mida näeb 

ette valla üldplaneeringu (kehtiva ja võimaliku 

koostamisel oleva) seletuskiri ja kaart. Kas KAH-ala 

piirid on pandud õigesti? Kas RMK on kontrollinud 

ala EELIS-es leitavate andmete põhjal? Palume 

kontrollida ja vastata.

KAH alal on inventeeritud üks 

vääriselupaik, elupaiga 

inventeerimisel käidi ka ülejäänud 

KAH alal,  ülejäänud osa ei 

vastanud vääriselupaiga 

kriteeriumitele.

Ettepanekud Kuuse küla riigimetsa metsatööde plaani koostamiseks



Päästame Eesti 

Metsad MTÜ - 

Farištamo Eller; 

MTÜ Roheline 

Pärnumaa - Riina 

Georg

Metsa tuleb majandada metsa kaitstes, milleks 

Metsaseadus ka võimaluse annab. KAH-aladel tuleb 

tagada kohalike kogukondade huvid ja metsad 

säilitada. Vaid vajadusel teostada elamutega 

piirnevates puistutes püsimetsanduse raames 

valikraiet ning hoiduda teistest raieliikidest 

ülemäärase kahju tõttu, mida need 

metsaökosüsteemile tekitavad. Lageraie vastu 

oleme täielikult.

Juhindume kohaliku kogukonna 

ettepanekutest.

Ettepaneku esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Ei ole sisuliselt vastatud keskkonnaühenduste 

Päästame Eesti Metsad (PEM) ja Rohelise 

Pärnumaa (RP) varem esitatud mitmetele sisulistele 

küsimustele. Ei ole ka argumeteeritud, et miks on 

vastamata jäetud?

Vastasime küsimustele, mis 

puudutavad Kuuse küla KAH ala 

metsatööde plaani. 

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Kavast ei selgu, et mille alusel, milliste puistu 

takseerandmete alusel on antud eraldis nimetatud 

vanaks metsaks ja raieküpseks metsaks. 

Metsa majandamise eeskirjas on 

haava raievanus II boniteedis 40 

aastat, nimetatud eraldisel on 

peapuuliigi haava vanus 72 aastat. 

Selle järgi ongi eraldis nimetatud 

vanaks ja raieküpseks metsaks. 

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Paikvaatlusel on selgunud, et antud eraldisel kasvab 

rohkesti tammesid ja jalakaid ning nende 

looduslikku elujõulist järelkasvu. See kõik hävib 

lageraie praegu rakendatava tehnoloogia korral. 

Loodussõbraliku valikraie korral on võimalik kõik,  

kogu elujõuline järelkasv uue metsapõlvkonna jaoks 

säilitada. Küsimus: miks puistu takseerkirjeldus ei 

kajasta tegelikku olukorda metsas tammede ja 

jalakate osas? 

Plaanis on kirjas, et säilitame 

elujõulised tammed ja jalakad. 

Valikraiele on seatud niisugused 

nõuded, millega ei ole võimalik 

anda järelkasvule piisavalt ruumi 

ja valgust, et suurteks puudeks 

sirguda ja nad jäävad kängu. Ilma 

piisava valguse ja kasvuruumita 

kasvavatest puudest kujunev uus 

metsapõlv ei tohiks olla eesmärk. 

Takseerkirjelduses on tammed ja 

jalakad kajastatud. 

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Antud eraldis asub Saaremaa ühe olulisema 

turismimaantee ääres ja on väga hästi nähtav. 

Selline oluline asukoht võimaldab seda puistut 

(metsa) käsitleda olulise puhkemetsana mille 

kasutamise põhimõte on püsimetsandus. Samas ei 

ole kohalik kogukond ka argumenteerinud oma 

soovi teha puhkemetsas lageraiet?

Maantee kulgeb orus, eraldis asub 

sellest kõrgemal.  Osaliselt 

vaadeldav on ainult esimene 

puuderivi, millest mõni on juba 

niisuguses seisundis,  et võib teele 

kukkuda. Eraldisel asuv mets on 

pehme pinnasega ja puud on 

halvas sanitaarses seisundis ja 

murdumisohtlikud, mistõttu ei ole 

see mets puhkamiseks sobilik.  

Ettepanekud Kuuse küla ümbruse  metsatööde plaani projekt kohta



Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Kuuse KAH-ala ümber on juba ulatuslikud 

lageraiealad ja seetõttu on maastikupilt väga 

ulatuslik võsaala. Juba seetõttu on vajalik selles 

metsapiirkonnas lõpetada tööstuslikud lageraied ja 

minna üle loodus- ning maastikusõbralikumale 

püsimetsandusele just maanteeäärsetes metsades.

Kuuse KAH ala ümber on palju 

mitmesuguse koosseisu ja 

vanusega metsi, nii riigi- kui 

eraomanduses. Kuuse KAH alal 

planeerime tegevusi, et 

kindlustada riigimetsa 

mitmekesisus ja püsimajäämine 

ning ühtlasi tagada, et mets on 

hooldatud. 

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Antud eraldisel on pinnas vesine-pehme ja seetöttu 

on igasugune raie seal võimalik vaid talvisel ajal 

külmunud pinnasega. Maanteeäärses puhkemetsas 

sügavate roobaste sissesõitmine ei oma mingit 

õigustust. Samas võimaldab talvine raie külmunud 

pinnasega säilitada kasvamajäetud puid ja tamme, 

jalaka looduslikku järelkasvu.

Lageraie on planeeritud talvisesse 

perioodi.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Mitte teostada lageraiet Kuuse KAH-alal  KH183 

er.19 ja minna üle püsimetsanduse põhimõttele, 

teostades loodussõbraliku valikraie. Seda võiks teha 

Saaremaa metskonnas esmakordselt kasvõi 

katsealana! 

Valikraiega ei ole võimalik 

nimetatud eraldisel elujõulist 

järelkasvu saada. Valikraiele on 

seatud niisugused nõuded, millega 

ei ole võimalik anda järelkasvule 

piisavalt ruumi ja valgust, et 

suurteks puudeks sirguda ja nad 

jäävad kängu. Ilma piisava valguse 

ja kasvuruumita kasvavatest 

puudest kujunev uus metsapõlv ei 

tohiks olla eesmärk. Katseala 

rajamise ettepanekut kohalik 

kogukond ei pooldanud, sest 

ettepaneku tegija ei esitanud  

piisavalt veenvaid argumente.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Soovime RMK vastuseid, kas RMK on kontrollinud 

ala EELIS-es leitavate andmete põhjal? Palume 

peale kontrollimist vastuseid; kas kogu Kuuse KAH-

alal on kõik loodusväärtuste ja VEPinventuurid 

tehtud, kas RMK on kontrollinud 

maakonnaplaneeringu põhjal rohevõrgustiku 

paiknemist ja lähtub sellest KAH-alal raieid 

plaanides? Mida näevad ette asjaomase 

maakonnaplaneeringu ja valla üldplaneeringu 

(kehtiva ja võimaliku koostamisel oleva) kaardid; 

ning kas RMK arvestab dokumentides toodud 

rohevõrgustiku tsoneeringuga ja tagab, et 

kavandatavate raietega jääksid rohevõrgustikus 

asuvad metsaökosüsteemid toimima, sh 

kumulatiivselt koos samas rohevõrgustikus seni 

tehtud raiete jm intensiivse majandustegevuse, nt 

maavara kaevandamisega? Kas KAH-ala piirid on 

pandud õigesti? 

Kuuse KAH ala on VEP-i 

seisukohast üle vaadatud. On 

inventeeritud üks VEP, 

registreeritud karulaugu 

kasvukoht. Raie on planeeritud 

tuginedes olemasolevatele 

andmetele ja kehtivatele 

seadustele. Ühtki maavara 

kaevandusluba ei ole nimetatud 

alale taotletud ega antud.



Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Kuuse KAH-ala metsi tuleb majandada metsa 

kaitstes, milleks metsaseadus ja säästva arengu 

seadus ka kohustuse loob. Mitte teostada lageraiet 

Kuuse KAH-alal  KH183 er.19 ja minna üle 

püsimetsanduse põhimõttele, teostades 

loodussõbraliku valikraie.

Seaduses valikraiele ettenähtud 

normide tõttu ei ole võimalik 

antud eraldusel elujõulist 

järelkasvu saada, seega ei loo 

valikraie eeldusi püsimetsa 

kujunemiseks. Säilitades antud 

eraldusel elujõulised tammed ja 

jalakad, mida on kooseisus kokku 

ligi kolmandik puudest, ning 

istutades juurde mändi, saab 

edaspidiste majandusvõtetega 

kujundada antud eralduse 

sisuliselt püsimetsaks. 

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

KAH-aladel tuleb tagada kohalike kogukondade 

huvid, avalik keskkonnahuvi ja metsad säilitada. 

Vaid vajadusel teostada elamutega piirnevates 

puistutes püsimetsanduse raames valikraiet ning 

hoiduda teistest raieliikidest ülemäärase kahju 

tõttu, mida need metsaökosüsteemile tekitavad. 

Elamuga piirnevale eraldisele 

väljaspool VEP-i  planeerime 

vajadusel üksnes sanitaarraie 

ohtlike puude eemaldamiseks. 

Kogukonna soov on tagada 

metsade järjepidevus ja 

mitmekesisus, kasutades selleks 

seaduses lubatud raieviise, mis 

metsade hea seisukorra ja 

püsimajäämise tagavad.


